

## السيرة العلمية

الاسم الرباعي واللقب: هبة ثامر محمود عبد الله السماك.

مواليد: بغداد- العراق / 1982.

الوظيفة الحالية: مدرس القانون الدولي الخاص في الفرع الدولي- كلية القانون/ جامعة بغداد.

الدرجة العلمية: مدرس.

الشهادات الحاصلة عليها:

1- بكالوريوس في الحقوق من كلية الحقوق/ جامعة النهدين عام 2003م.

2- ماجستير في القانون الخاص من كلية الحقوق/ جامعة النهدين 2006م. عنوان رسالة الماجستير (عقود التجارة الالكترونية "دراسة مقارنة").

3- شهادة الدكتوراه اللبنانية/ المعهد العالي للدكتوراه في الحقوق والعلوم السياسية- الجامعة اللبنانية، بموجب اجازة دراسية خارج العراق (2012-2015). عنوان اطروحة الدكتوراه (الاختصاص القضائي الدولي في عقود التجارة الالكترونية"دراسة مقارنة").

المؤهلات الوظيفية:

تاريخ التعيين: 2006 الجامعة العراقية/ كلية التربية للبنات.

عدد سنين الخدمة: 14 سنة، من ضمنها خدمة المحاماة للفترة من 2005/4/25 الى تاريخ التعيين في 2006/12/19.

عملت في الجامعة العراقية للفترة من 2006 الى 2011 في كليتي التربية للبنات وكلية القانون، نقلت لجامعة بغداد من 2011 والى 2019 ومستمرة بالعمل فيها وعملت في كلية طب الكندي وكلية طب بغداد وكلية الزراعة وكلية القانون كما عملت محاضرة في اكثر من كلية وجامعة.

عدد كتب الشكر: كتاب شكر من رئيس الجامعة العراقية، ورئيس جامعة بغداد ومن وزير التعليم العالي.

عدد العقوبات: لا يوجد.

المؤلفات: 1- كتاب منشور "عقود التجارة الالكترونية- دراسة مقارنة".

2- القانون الواجب التطبيق على مسؤولية الطبيب"دراسة تحليلية مقارنة".

البحوث المنشورة:

1- حماية المستهلك في عقود التجارة الالكترونية والقانون الواجب التطبيق "دراسة مقارنة"/ مجلة الجامعة العراقية 2009م.

2- المرأة المسلمة وتحديات الوضع العراقي، مؤتمر كلية التربية للبنات- الجامعة العراقية 2008.

3- حجية التوقيع الالكتروني في الاثبات-دراسة مقارنة، مجلة بيت الحكمة 2009.

4- التحكيم الدولي الالكتروني، مجلة بيت الحكمة، 2009.

## "Scientific Biography"

**Name and surname:** Heba Thamer Mahmood Abdullah Al- Samak.

**Born:** Baghdad- Iraq / 1982.

**Current Job:** Lecturer of international law in the international Section - College of Law/ University of Baghdad.

**Degree:** Teacher.

### **Certificates:**

1-Bachelor of Law from the College of Law / University of Nahrain in 2003.

2-Master of Private Law from the College of Law / Al-Nahrain University 2006.

3-Lebanese Ph.D. / Higher Institute of Doctorate in Law and Political Science - Lebanese University, under study leave outside Iraq (2012-2015).

### **Functional Qualifications:**

**Date of employment :** 2006 Iraqi University / College of Education for Girls.

**Number of years of service:** 14 years, including the legal service in the period from 25/4/2005 to the date of employment on 19/12/2006.

She worked at the Iraqi University from 2006 to 2011 in College of Education for Girls and College of Law.

was transferred to the University of Baghdad from 2011 to 2019 and continues to work in it and worked in the College of Al-Cendy Medicine, College of Medicine/ Baghdad, College of Agriculture and College of Law, also worked as a lecturer in more than one college and university.

**Acknowledgments:** A letter of thanks from the President of the Iraqi University, the President of the University of Baghdad and the Minister of Higher Education- Iraq.

**Number of penalties:** None.

**Publications:**1- A book entitled "Contracts of electronic commerce - a comparative study" 2011.

2- Applicable law in doctor responsibility "Comparative Analysis"

## **Published Research:**

**1-Consumer protection in electronic commerce contracts and the applicable law "Comparative study" / Journal of the Iraqi University 2009.**

**2-Muslim women and the challenges of the Iraqi situation, Conference of the College of Education for Girls - Iraqi University 2008.**

**3-Authentic electronic signature in proof – "a comparative study", Magazine House of Hikma 2009.**

**4-Electronic International Arbitration, House of Hikma Magazine, 2009.**